
فعاليت جدي ستاره سابق فوتبال در عرصه سينما و بازيگري
بکهامشواليهميشود

ديويد بکهام، س�تاره س�ابق فوتبال جهان پس از بازنشس�تگي 
وارد دنياي س�ينما ش�ده و در آخرين خب�ر گفته مي ش�ود قرار 
اس�ت در فيلمي به کارگردان�ي گاي ريچي در نقش يک ش�واليه 
بازي کند؛ خبري که بکهام با گذاش�تن عکس�ي از اي�ن فيلم در 
صفحه شخصي اش در شبکه هاي اجتماعي رسماً آن را تأييد کرد. 
سوداي بازيگري س��تاره هاي فوتبال را رها نمي کند، ديويد بکهام هم 
يکي از اين ستاره هاست، س��تاره دهه 90 فوتبال انگليس و دنيا که با 
پيراهن شماره 7 منچستر و آن ضربه هاي ايستگاهي ديدني، نامش در 
تاريخ فوتبال جهان ثبت شده اس��ت. حالا چند سالي است که بکهام 
ستاره خوش س��يماي دنياي فوتبال وارد عالم س��ينما شده است. در 
ابتداي کار، يک فيلم حول محور ش��خصيت و زندگي وي ساخته شد 
اما بعدها نقش هايش پراکنده تر شدند. تداخل در برنامه هاي ورزشي 
و هنري موجب ش��د بکهام نتواند در »مثل بکهام ش��وت کن« ايفاي 
نقش کند، اما زماني که براي رئال مادريد بازي مي کرد، توانست در دو 
فيلم از مجموعه »گل« به جاي خودش ظاهر ش��ود. سال 92 و پس از 
خداحافظي با پيراهن پاري س��ن ژرمن بود که حضور بکهام روي پرده 
سينما جدي تر شد و حتي خبر از حضور وي در فيلم سرويس مخفي در 

کنار ساموئل ال جکسون هنرپيشه معروف دادند. 
اين ستاره بازنشسته فوتبال علاقه شديدي به سينما دارد و تمايل دارد 
هرچند وقت در اکران بزرگ يک فيلم ديده ش��ود، اما بازيگر حرفه اي 
نيس��ت که به طور تمام وقت اين حرفه را پيش بگيرد. ديويد بکهام از 
سال ها قبل آرزوي حضور در سينما را داشت و براي بازي در يک نقش 
کوتاه روي دوست صميمي اش تام کروز حساب مي کرد. به گفته  يکي از 
اعضاي کمپاني توليد »کروز/ واگنر«، ديويد بکهام هميشه آرزوي حضور 
در يک فيلم اکشن به عنوان نقش اول را داشت و مدت ها پيش تام کروز 
به او قول برآورده کردن آرزوي ديرينه اش را داده بود. اين فوتباليست 
انگليس��ي حس مي کند با توجه به اينکه به اندازه کافي براي بازي در 
نقش هاي جذاب و خيره کننده جوان اس��ت، اکنون موقعيت مناسبي 

است که جاي خود را در سينما باز کند. 
بکهام تأکيد کرده که به حرفه بازيگري علاقه مند است و نه تنها به آن 
به عنوان يک حرفه جنبي نگاه نمي کن��د، بلکه قصد دارد آن را به طور 
جدي ادامه دهد و در اين ميان منتظر انتقادها نيز هست. بکهام سال 
94 در اين باره ب��ه مجله تايمز گفته بود: »به اين مس��ئله کاملًا واقفم 
که چهره هاي ورزش��ي و چهره هاي مطرح در ديگ��ر عرصه ها تاکنون 
بسيار شده که گريزي به عرصه بازيگري زده اند، ولي موفقيتي در اين 
عرصه کسب نکرده اند. خوب مي دانم که بازيگري حرفه سختي است 
و هر کسي براي ورود به آن نياز به مهارت و نظم زيادي دارد و من هم 
نمي خواهم در اين عرصه يک شبه ره صد ساله بروم. قصد دارم چيزهاي 
زيادي در اين رابطه ياد بگيرم و تا مي توان��م تمرين کنم.« وي افزود: 
»بازيگري را خيلي دوست دارم و حاضرم براي آن کارهاي زيادي انجام 
دهم و با هر مشکلي دست و پنجه نرم کنم، من آدم مشهوري هستم و 

به خوبي مي توانم از پس انتقادات بربيايم.«
    

حالا آخرين خبر درباره حضور بکهام روي پرده سينما ها، خبر از بازي 
وي در نقش يک ش��واليه در فيلمي به کارگرداني گاي ريچي حکايت 
دارد. ستاره انگليسي در يک فيلم نقش��ي کوتاه خواهد داشت و گريم 
متفاوت بکهام 41 س��اله در اين فيلم در نوع خود جالب توجه اس��ت. 
ستاره س��ابق فوتبال انگليس و تيم هاي پاري سن ژرمن، رئال مادريد، 
منچستريونايتد و آث ميلان با انتشار عکس گريم متفاوت خود در اين 
فيلم در شبکه هاي اجتماعي خيلي از هوادارانش را متعجب کرد. گاي 
ريچي، کارگردان انگليس��ي مراحل پاياني س��اخت فيلم »شاه آرتور: 
افسانه شمشير« را پشت س��ر مي گذارد. کارگردان انگليسي و ديويد 
بکهام در سال هاي گذشته هم در برخي فيلم ها با هم سابقه همکاري 

داشته اند. اين دو روابط خوبي با يکديگر دارند. 
در فيلم »شاه آرتور: افسانه شمشير« کارگردان قصد دارد نماد فرهنگ 
مردمي را در اسطوره شمشير و جادو در هم بياميزد. در اين فيلم ديويد 
بکهام در نقش يک ش��واليه ناراضي که قادر نيس��ت شمشير مشهور 
»اکس��کاليبو« را از سنگ درآورد ظاهر شده اس��ت. بکهام در رابطه با 
اين اتفاق جالب که شروع دوران جديدي در زندگي اش تلقي مي شود، 
عکس بازي اش در اين فيلم را در صفحه شخصي اش قرار داد تا ايفاي 

نقش خودش در اين فيلم را رسمي کند. 

اعتصاببازيکنان،نتيجهبيتوجهيبهفرهنگ
اعتص��اب بازيکنان پرس��پوليس زيبنده 
نيس��ت و آنها بايد بدانند هم��ه چيز پول 
نيست. اين بچه ها بايد بدانند در اين مقطع 
زماني از زندگي بايد سرمايه پرباري براي 
آينده فراهم کنند ک��ه آن رفتار و گفتار و 
کردارشان است که در تيم فوتبال متجلي 
مي شود و بايد بيشتر با اين بچه ها کار شود. 
بازيکنان بايد در اين مقط��ع با عملکرد و 
کردارشان س��رمايه فرداي خود را فراهم 
کنند، چون عمر فوتبال خيلي کوتاه اس��ت، ولي عملکردشان در تاريخ 
ثبت مي ش��ود و هميشه با خودش��ان هست. باشگاه پرس��پوليس را ما 
با يک فرهنگ غني درس��ت کرديم و اينها جوان هس��تند و بايد به آنها 
گفت پيراهن چه تيمي را به تن دارند. اين بچه ها بايد با بالابردن سطح 
فرهنگ شان بدانند يک مقطع کوتاه فوتبال بازي خواهند کرد، ولي بايد 
بيشترين اس��تفاده را از اين زمان کوتاه براي آينده خود ببرند يعني به 
تحصيلات ادامه بدهند و رفتار و گفتارشان طوري باشد که مورد تأييد 
جامعه قرار بگيرد. البته مسئولان هم وظايفي دارند و باشگاهي بايد داشته 
باشيم که در آن مَنيت نباشد و از وجاهت پيشکسوتان و هوادارانش براي 
پويايي فرهنگ باشگاه استفاده شود. بايد زمينه براي حضور پيشکسوتان 
در کنار تيم فراهم شود؛ پيشکس��وتاني که جايگاه اجتماعي دارند و از 
بضاعت علمي روز دنيا برخوردارند و سعه صدر دارند. اين بچه ها بايد درس 
زندگي بگيرند و وقتي عملکرد يک نفر همراه با پاکي و صداقت باشد هر 
جا برود تمام درها روي او باز اس��ت و مردم و مسئولان با او با خوشرويي 
برخورد مي کنند. اين بزرگ ترين ثروتي است که يک ورزشکار مي تواند 
در عمر کوتاه ورزشي خود به دست بياورد. همه چيز که پول نيست و اين 
بچه ها اين را نمي دانند چون فرهنگ نظام اجتماعي ما به هم خورده است. 
اين بچه ها را بايد هدايت و ارشاد کرد و گفت که فقط عنوان قهرماني به 
شما شخصيت نمي دهد. الان شما قهرمان شديد، فردا توقع مردم از شما 
بيشتر مي شود. اينها هر کدام با فرهنگ هاي مختلفي به باشگاه آمده اند 
و سال آينده علاوه بر اينکه قهرمان مي شويد بايد از نظر اخلاقي هم در 

جامعه قهرمان باشيد و بايد با بچه ها صحبت کرد تا هدايت شوند. 

اولينلژيونرهندبالايراندربوندسليگا
هرچند حال و روز هندبال ايران چندان 
مس��اعد نيس��ت و اين اميد وجود دارد 
که با حضور عليرض��ا رحيمي، به عنوان 
رئيس تازه فدراس��يون اوض��اع روبه راه 
شود، اما موفقيت هاي هندباليست هاي 
ايراني در سطح اروپا همچنان ادامه دارد. 
پس از درخشش استکي در روماني و انتخاب او به عنوان برترين 
بازيکن اروپا، حالا خبر مي رسد که پويا نوروزي، ملي پوش جوان 
هندبال ايران با عقد قراردادي به باشگاه برگيشر آلمان پيوسته 
است. هندبال آلمان به عنوان يکي از قدرت هاي برتر اروپا و جهان 
شناخته مي شود و حضور نوروزي در آلمان و بوندس ليگا با توجه 
به عدم موفقيت تيم ملي در سال هاي اخير مي تواند نقطه مثبتي 

براي هندبال ايران به شمار آيد.

فسادفوتبالگمشدهدرگزارشوزارتورزش
در روزهايي ک��ه رقابت انتخاباتي کانديداهاي رياس��ت جمهوري گرم 
شده اس��ت، وزارت ورزش و جوانان نيز مي کوش��د از عملکرد خود در 
دولت يازدهم دفاع کند. روز گذشته س��ايت اين وزارتخانه گزارشي از 
فعاليت هاي خود در مبارزه با فساد در ورزش را منتشر کرد؛ گزارشي که 
در آن هيچ اشاره اي به مبارزه با فساد در رشته فوتبال نشده است! البته با 
توجه به حرف هاي هفته گذشته معاون وزير و انتقادهاي او به مهدي تاج 

مي شد چنين توقعي داشت. 
همانطور که در گزارش اين وزارتخانه آمده، هر کجا که پاي پول و مباحث 
مالي در ميان باش��د و خبري از کنترل و نظارت نباشد، پايه هاي فساد 
شکل مي گيرد؛ اين ادعايي است که فوتبال را مي توان يکي از نمونه هاي 
آن خواند. درس��ت از زماني که پول هاي هنگفت به فوتبال ايران رخنه 
کرد و رقم قراردادها نجومي ش��د، فرصت طلبان زيادي به مس��تطيل 
سبز هجوم آوردند و درآمدهاي آنچناني به جيب زدند. سال هاست که 
تخلفات اين رشته پرحاشيه به حدي رسيده که ديگر نمي توان از آنها به 
عنوان تخلف ياد کرد و فساد بهترين گزينه براي اتفاقات پشت پرده اي 
است که تعداد آن روز به روز در حال افزايش است، تا جايي که کميسيون 
اصل نود مجلس شوراي اسلامي پرونده اي سنگين از تخلفات گسترده 
فوتبال تدوين کرده و نام »پرونده فساد در فوتبال« را روي آن گذاشته 
است. با اينکه نمايندگان ملت و کميسيون اصل نود بررسي هاي زيادي 
در اين باره انجام داده اند، اما متول��ي اصلي ورزش توجهي به اين پرونده 
ندارد. در گزارش ارائه شده، وزارت نشينان تأکيد زيادي بر مبارزه با فساد 
در ورزش و زيرمجموعه هاي وزارت ورزش کردند. برخورد با باشگاه هاي 
متخلف ورزشي، کاهش تعداد تخلفات در باشگاه هاي ورزشي و افزايش 
تعداد نمونه گيري دوپينگ از اصلي ترين اقدامات وزارت ورزش در مبارزه 
با فساد در چهار سال اخير بوده است؛ اقداماتي که هر کدام به نوبه خود 
مفيد و مؤثر بوده، اما در خصوص همين موارد نيز بايد خاطرنشان کرد که 
بدون نظارت مستمر و سازماندهي شده نه باشگاه هاي متخلف دست از 
تخلفات خود مي کشند و نه از تعداد آزمايش هاي مثبت دوپينگ کاسته 
مي شود. بدون شک نظارت هاي دقيق و دائمي نياز اصلي مبارزه با فساد 
است. تنها در اين صورت است که مي توان راه تخلف و قانون گريزي را بر 
متخلفان و مفسدان بست، نه اينکه صرفاً به آمار و ارقام و نمودار اکتفا کرد. 
با اين وجود در سال هاي گذش��ته نه تنها خبري از نظارت هاي قانوني و 
موشکافانه نشده بلکه مسئولان با بي خيالي هاي مخرب خود راه را براي 
جولان دادن متخلفان به خصوص در رشته هاي پرطرفدار باز گذاشته اند. 
از هياهوي فوتبال ايراني، اختاپوس هاي سازمان يافته و فرصت طلبان اين 
عرصه بهترين بهره را برده و بر فوتبال ما تاخته اند. اين افراد به عمق فوتبال 
رسوخ کرده اند، تا جايي که پرونده فسادي که مجلسي ها آن را جمع آوري 
کرده اند سنگين تر و قطورتر از تصورات همه ماست. در اين بين بي تفاوتي 
وزارت ورزش به عنوان متولي اصلي ورزش به اين مس��ئله مهم بس��يار 
عجيب است، آن هم در ش��رايطي که فدراسيون نشينان فوتبال بر اين 
باورند که بايد با اين معضل خطرناک به مبارزه برخاست. قطعاً رسيدگي به 
پرونده فساد در فوتبال و برخورد قاطع با متخلفان اين رشته در مقايسه با 
فروشندگان مکمل هاي غيرمجاز از اهميت بيشتري برخوردار است. البته 
اين بي تفاوتي تنها به گزارش اخير وزارتخانه ختم نمي شود و هفته گذشته 
بود که داورزني، معاون مسعود سلطاني فر در گفت وگو با خبرنگاران اعلام 
کرد پرونده اي در وزارت ورزش در خصوص فساد در فوتبال نداريم! با توجه 
به اظهارنظر داورزني و گزارش ارائه شده به نظر مي رسد در وزارت ورزش 
و جوانان نيز عزمي براي مبارزه همه جانبه با فساد فوتبال وجود ندارد که 
مايه تأسف و البته دلسردي آنهايي است که مي خواهند اين مبارزه را با 
قدرت ادامه دهند. حواشي مستطيل سبز به حدي رسيده که بسياري از 
مصداق هاي آن در رسانه ها و اظهارنظرهاي مختلف منتشر مي شود، اما 
آقايان باز هم منتظر روشن شدن مصاديق فساد در فوتبال هستند. هرچند 
بعيد است در کارزار انتخاباتي روزهاي آتي توجه زيادي به پرونده فساد در 
فوتبال و حتي بقيه رشته ها شود، اما انتظار مي رود وزارت ورزش در آينده 
قدمي جدي در جهت دفاع از منافع آح��اد جامعه بردارد. به علاوه اينکه 
مردم کماکان منتظر قرائت اين پرونده در صحن علني مجلس و به نتيجه 

رسيدن آن از سوي نمايندگان خود در خانه ملت هستند.

اعتصاب بازيکنان پرسپوليس که از روز چهارشنبه 
شروع شده بود، شرايطي را رقم زد که سرخپوشان 
براي نخستين بار، روز گذشته بدون برگزاري هيچ 
تمريني بعد از مصاف با الهلال به ديدار ذوب آهن 
اصفهان بروند. اما در حالي که بازي بدون تمرين 
و تحت تأثي�ر اعتصاب قهرمان بح�ث روزهاي 
گذش�ته بود،  خبر اس�تعفاي احتمالي طاهري، 
 سرپرس�ت باش�گاه ش�وك تازه اي ايجاد کرد. 
بعد از دو روز تمرين نکردن و اعتصاب و با توجه به 
حساس��يت بازي هاي پيش رو خصوصاً مصاف با 
الوحده امارات اين تصور ايجاد شده بود که بازيکنان 
جمعه با کوتاه آمدن از مواضع خود تمرين کنند. 
مس��ئله اي که برانکو را بر آن داشت تا تمرين را به 
کنفرانس مطبوعاتي قبل از ب��ازي ترجيح دهد، 
اما در حالي که او با لباس ورزشي در خيريه عمل 
حاضر ش��ده بود و توپ پخش کن ها هم مشغول 
پخش کردن توپ ها بودن��د، بازيکنان بار ديگر به 

تمرين نکردن اصرار کردند. جمعه البته طاهري، 
 بعد از دو روز از اعتصاب بازيکن��ان تيم،  به همراه 
گرشاسبي و ترکاش��وند در تمرين حاضر شد، اما 
اين حضور ديرهنگام هم نتوانست موفقيتي در پي 
داشته باش��د. طاهري با حضور در تمرين تحريم 
شده بازيکنان پرسپوليس از پرداخت 5 درصد از 
قراردادها در 24 ارديبهشت خبر داد، اما اين خبر 
نتوانس��ت کس��ي را قانع کند، چراکه آنها معتقد 
بودند ليگ 14 ارديبهش��ت و ليگ قهرمانان 18 
ارديبهشت براي پرسپوليس تمام مي شود و آنها 
هرگز نمي توانند 24 ارديبهشت که طاهري وعده 

آن را داده به پول خود برسند. 
   عکس العمل مديرعامل

اصرار بازيکنان به اعتصاب که با نارضايتي طاهري، 
مديرعامل سرخپوش��ان همراه ب��ود،  او را بر آن 
داشت تا خبر از انتشار دريافتي بازيکنان بدهد: »به 
بازيکنان اطلاعات اشتباه دادند. آنها تاکنون 70 

درصد قراردادهاي خود را گرفته اند که بيشترين 
دريافت��ي در بين تيم هاي ليگ اس��ت. حتي در 
خصوص پاداش ها نيز بي��ش از هر تيمي واريزي 
داشتيم. شايد عده اي براي مابقي مطالبات چک 
دادند، اما روش ما اين نيست. بابت اين اعتصاب 
جريمه اي در نظر نمي گيريم، اما اين رفتار درست 
نيس��ت و نبايد دل هوادار را به درد آورد.« حال 
باشگاه پرسپوليس براي اينکه ادعاي خود را ثابت 
کند، تصميم گرفته در روزهاي آينده به صورت 
شفاف پرداختي به بازيکنان در اين فصل را روي 

سايت خود منتشر کند.«
   هزينه گزاف رقابت با استقلال 

در واقع دردسر پرسپوليسي ها از زماني شروع شد 
که بازيکنان اين تيم متوجه ش��دند استقلالي ها 
78 درصد از قراردادهاي خ��ود را گرفتند. تيمي 
که قبل از ديدار رفت با لکوموتيو ازبکستان بابت 
مطالباتش اعتصاب کرد و بدون حتي يک جلسه 

تمرين به ديدار حريف آسيايي ش��ان رفت، حالا 
بيشترين دريافتي را در ميان تيم هاي ليگ برتري 
دارد. اس��تقلالي ها در دوران مديريت افش��ارزاده 
30 درص��د از مطالبات خ��ود را دريافت کردند و 
در زمان مديريت افتخاري نيز در سه مقطع 10، 
8 و30 درصد از مبالغ قراردادهاي شان را دريافت 
کردند تا جمع دريافتي شان به 78 درصد برسد و 
صداي بازيکنان قهرمان ليگ را در آورد که چرا ما 
بايد 70 درصد)حداقل 60 و حداکثر 70 درصد( 
گرفته باشيم و خبري از پاداش هاي قهرماني مان 
نيز نباشد اما استقلالي ها 78 درصد گرفته باشند! 
حال آنکه اين اعتصاب 50 ميليون بابت رزرو هتل 
المپيک که از قبل انجام شده بود را روي دست اين 
تيم گذاشت. ضمن اينکه به دليل زير کشت رفتن 
چمن ورزشگاه شهيد کاظمي،  بعد از بازي با الهلال 
پرسپوليسي ها براي سه روز مجموعه خيريه عمل را 
اجاره کرده بودند که در ازاي تمرين نکردن بازيکنان 

اجاره اين زمين را هم پرداخت کردند!
   تهديد کميته اخلاق

در حالي که صحبت هاي طاهري براي جلب رضايت 
بازيکنان پرسپوليس جواب نداده، تورک،  رئيس 
کميته اخلاق، اعتصاب کننده ها را به توبيخ و جريمه 
تهديد مي کند: »بازيکنان و مربيان براي دريافت 
مطالب ش��ان بايد از راه و روش قانوني اقدام  کنند 
و تمرين نکردن راه درست و قانوني براي دريافت 
مطالبات نيست. اين روش  حتي دور از اخلاق و مرام 

ورزشي است و با خاطيان برخورد خواهد شد.«
   تير آخر

اما آنچه که بعد از سه روز اعتصاب پرسپوليس و به 
ميدان رفتن اين تيم بدون تمرين برابر ذوب آهن 
ناگهان همه نظر ها را به سوي خود جلب کرد،  خبر 
اس��تعفاي طاهري بود. شايعه استعفاي علي اکبر 
طاهري، سرپرست پرسپوليس قبل از مصاف اين 
تيم با ذوب آهن بود که مطرح شد و گفته مي شود 
قرار است طي امروز و فردا به طور کتبي اعلام شود و 
حتي مسئولان وزارت ورزش نيز در جريان آن قرار 
گرفته اند؛ تصميمي که بايد ديد ترفندي مديريتي 
است و مي تواند با شوکي سنگين به پرسپوليس 
اعتصاب بازيکنان را تحت الشعاع قرار دهد و آنها را از 
مواضع خود پايين بياورد يا جدي تر از آن است که 
تصور مي شود و قهرمان ليگ را در واپسين هفته ها 

با چالشي جدي مواجه خواهد کرد!
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نوريبابرمندرآستانهليگاروپا
روزي ک��ه الکس��اندر ن��وري، مرب��ي 
ايراني الاص��ل مقيم آلمان ب��ه صورت 
موق��ت هداي��ت وردربرم��ن را برعهده 
گرفت، هيچ کس نمي توانست باور کند 
که اين همکاري ادامه پيدا کند و اينقدر 
با موفقيت همراه باشد که حالا وردربرمن 
با نوري در آستانه رس��يدن به ليگ اروپا باشد. وردربرمن از سال 
2011 به بعد موفق نشده در رقابت هاي اروپايي حاضر شود،  اما 
پيروزي هاي پي درپ��ي اين تيم با هدايت ن��وري در بوندس ليگا 
باعث شده حالا با کسب دو پيروزي ديگر در آستانه کسب سهميه 
شرکت در رقابت هاي فصل آينده ليگ اروپا قرار بگيرد. رسانه هاي 
ورزشي آلمان طي روزهاي گذشته به شدت عملکرد نوري را زير 

ذره بين قرار داده و تمجيد کرده اند.

مسيايرانيموردتوجهآرژانتينيها
مي ش��د تصور کرد ک��ه آرژانتيني ها به 
شباهت فوق العاده رضا پرستش به ليونل 
مس��ي واکنش نش��ان دهند. رسانه اي 
شدن تصاوير پرس��تش و پخش سريع 
آنها بلافاصل��ه مورد توجه رس��انه هاي 
آرژانتيني و امريکاي جنوبي قرار گرفت. 
روزنامه Bola vip نوش��ت: »مس��ي در ايران حضور دارد، رضا 
پرستش با شباهت زيادي که به مسي دارد، شهرت زيادي پيدا 
کرده اس��ت.« روزنامه entre Lines هم نوشت: »باورکردني 
نيس��ت، بدل مس��ي در ايران زندگي مي کند.« اما جالب ترين 
واکنش از سوي سايت in fobae بود که نوشت: »پسري که در 
نانوايي کار مي کرد حالا به علت شباهت با مسي در خيابان هاي 

تهران با مردم سلفي مي گيرد.«

جعفر کاشاني

پيشکسوت پرسپوليس

دومينبردمدعياندرپليآفبسکتبال
پتروشيمي، نفت آبادان، شهرداري اراک و دانشگاه آزاد در بازي دوم پلي آف 
ليگ برترب بسکتبال به دومين برد خود دست يافتند. بازي دوم مرحله پلي آف 
عصر جمعه در چهار شهر برگزار شد که طي آن در بندر امام پتروشيمي اين 
شهر 79 بر 70 بر تيم جوان نيروي زميني غلبه کرد، نفت آبادان در خانه 78 بر 
64 بر شهرداري کاشان غلبه کرد، شهرداري اراک 98 بر 62 شيميدر تهران 
را از پيش رو برداشت و در بازي آخر نيز دانشگاه آزاد 89 بر 81 شهرداري تبريز 

را شکست داد. بازي سوم اين مرحله فردا برگزار مي شود. 
-------------------------------------------------------------
هفتمينقهرمانيهاکيايراندرجامملتهايآسيا

 تيم ملي هاکي سالني ايران قهرمان جام ملت هاي آسيا شد.         ملي پوشان ايران 
در ديدار فينال روبه روي قزاقستان قرار گرفتند و توانستند اين بازي را 10 
بر يک به سود خود به پايان ببرند. اين هفتمين قهرماني متوالي هاکي بازان 
کش��ورمان در اين رقابت ها بود. تيم ملي هاکي کشورمان براي رسيدن به 
عنوان قهرماني تيم هاي مالزي، عمان، قطر و ازبکستان را از پيش رو برداشت. 
اين دوره از مسابقات انتخابي جام جهاني 2018 آلمان بود که دو تيم ايران و 

قزاقستان جواز حضور در جام جهاني 2018 را به دست آورند. 
-------------------------------------------------------------

معلولانورزشکارانيخارقالعادهاند
پيتر دويلت، رئيس کميته علمي و پزشکي کميته بين المللي پارالمپيک 
از موفقيت هاي ورزشکاران معلول تمجيد کرد: »ورزشکاران معلول با 
توجه به توانمندي ها و محدوديت هايي که دارند، در برخي کش��ورها 
عملکردي موف��ق در عرصه هاي ملي و بين المللي دارند و انس��ان هاي 

خارق العاده و بسيار توانمندي هستند.«

سعيد احمديان

شيوا نوروزي

ازشايعهاستعفايطاهريتاتهديدفدراسيونفوتبال
پس لرزه هاي اعتصاب پرسپوليسي ها قبل از مصاف با ذوب آهن

الکلاسيکوپيشکسوتانراهمبارسابرد!
بازيکنان قديمي باسلونا و رئال مادريد در ديداري دوستانه در بيروت به 
ياد گذشته ال کلاسيکو برگزار کردند. ستاره هاي پيشين دو تيم پس از 
سال ها گرد هم آمدند تا همچون سال هاي نه چندان دور برتري خود را 
به رخ هم بکشند. در لبنان رئالي ها براي جبران باخت در ال کلاسيکوي 
هفته گذشته تلاش زيادي کردند منتها اين بار نيز آبي و اناري ها با همان 
نتيجه 3 بر 2 اسطوره هاي رئال را مغلوب کردند. درخشش رونالدينيو 
هيجان را به اوج خود رسانده بود. ستاره برزيلي پيشين کاتالان ها با سه 
پاس گل زيبا يک بار ديگر به عنوان بهترين بازيکن ال کلاسيکو انتخاب 

شد و نشان داد هنوز آمادگي جسماني بالايي دارد.

   وزنه برداري تيم ملي وزنه ب�رداري ايران موفق 
شد عنوان قهرماني آسيا را در سال 
2017 به دس�ت آورد. در پايان رقابت هاي وزنه برداري قهرماني 
آسيا در ترکمنستان، ايران توانست پنج مدال طلا، 3نقره و 3برنز 
بگيرد و عنوان قهرماني آسيا را به دست آورد. تيم چين نيز نايب 
قهرمان ش�د. ازبکس�تان ه�م مق�ام س�وم را به دس�ت آورد. 
رقابت هاي وزنه برداري قهرماني آسيا با درخشش وزنه برداران ايران در 
اوزان 94 و 105 کيلوگرم ادامه يافت که  حاصل آن کسب چهار طلا، 
دو نقره و دو برنز بود. اوج کار وزنه برداران ايران را محمدرضا براري در 
دسته 105 کيلوگرم انجام داد. براري در حالي که در شروع حرکات 
يک ضرب نااميد کننده ظاهر شد، وزنه هاي 175 و 176 را انداخت، اما 

با مهار وزنه 177 کيلوگرم مدال طلا را به دست آورد.
 او در دو ضرب هم وزنه هاي 206 و 214 و در نهايت 221 کيلوگرم 
را بالاي س��ر برد تا طلاي دو ضرب را هم بگيرد و در مجموع هم با 

398 کيلوگرم صاحب طلاي مجموع ش��د. اما علي هاشمي ديگر 
وزنه بردار اين دسته کشورمان در يک ضرب چهارم شد و در حرکت 
دو ضرب با مهار وزن��ه 213 کيلوگرم مدال برن��ز را تصاحب کرد. 
هاشمي در مجموع نيز با حد نصاب 384 کيلوگرم دومين مدال برنز 

را هم به دست آورد. اما شامگاه جمعه و در رقابت هاي 94 کيلوگرم 
ايوب موسوي در مصاف با رقبايي از ازبکستان، ترکمنستان، چين 
و چين تايپه موفق به کس��ب مدال طلاي دو ضرب و دو مدال نقره 
يک ضرب و مجموع شد. موسوي در حرکت دو ضرب 206 کيلوگرم 

را بالاي سر برد و مدال طلا را از آن خود کرد. 
براري، قهرمان وزنه برداري دس��ته 105 کيلوگرم آسيا پس از کسب 
عنوان قهرماني و سه مدال ارزش��مند طلا، مدال هايش را به سربازان 
شهيد مرزبان تقديم کرد. براري گفت: »واقعاً دوست دارم مدال هايم را 
به شهداي مرزبان و خانواده عزيزشان تقديم کنم، اين عزيزان براي وطن 
ما جانشان را دادند و اميدوارم اين مدال ها کمي از غم  خانواده هايشان 
کم کند.«  در آخرين دسته مس��ابقات وزنه برداري قهرماني آسيا 
2017 هم وزنه برداران دسته فوق سنگين به رقابت پرداختند که 
ايران در اين وزن هم دو نماينده داشت و در پايان تنها رامين ربيعي 

تک مدال برنز يک ضرب را به دست آورد.

ايرانقهرمانوزنهبرداريآسياشد
شاهکار براري با 3 طلاي سنگين وزن

دنيا حيدري
   گزارش

ولاسکوديدمحدودواليبالايرانرابازکرد
واليبال ايران خود را براي حضور در ليگ جهاني آماده مي کند، تيم ملي ايران با ولاسکو گام به دنياي بزرگان 
واليبال گذاشت و بعد از اين مربي بزرگ با کواچ و لوزانو نيز رقابت هاي بزرگ ليگ جهاني را تجربه کرد و حالا بايد 
تحت هدايت کولاکوويچ به مصاف رقبا برود. بدون ترديد مقايسه تمامي نفرات بعد از ولاسکو کاري اشتباه است، 

چون هيچ کدام از آنها به توانايي هاي پيرمرد آرژانتيني نمي رسند، با اين حال هنوز شرايط تيم 
لحظه به لحظه با سال هاي قبل مقايسه مي شود، اما در اين بين بهترين مقايسه را سرپرست 
تيم ملي انجام داده است. امير خوش خبر مي گويد: »به نظر من برگشت به عقب درست 
نيست، بر هيچ کس پوشيده نيست که ولاسکو مربي بسيار بزرگي است و روند واليبال ما را 
تغيير داد و ديد محدود ما را باز کرد، امروز برخي به شيوه مديريتي او ايراد وارد مي کنند؛ 

اينکه مي گويند نگاه از بالا به پايين داشت، اما من در دوران ولاسکو از او بي احترامي 
نديدم. ولاس��کو اول حاکميت خود را به مجموعه  اش ديکته مي کند و بعد 
کارش را انجام مي دهد و تعصب زيادي هم به کادر فني و شاگردانش دارد، او 

انجام کار درست را وظيفه شاگردان و همکارانش مي داند، ضمن اينکه با 
کوچک ترين اشتباهات به شدت برخورد مي کند، من خودم نکات زيادي 
از او ياد گرفتم.« خوش خبر ادامه داد: »امروز اما شرايط متفاوت است، 
کولاکوويچ بسيار مشاوره مي گيرد، فيلم بازيکنان را مشاهده مي کند، 

بازي ها را مي بيند و آناليز مي کند، اگر همين حالا دلايل دعوت يا عدم 
دعوت يک بازيکن را از او بپرسيد، قطعاً جواب هاي قانع کننده اي دارد.«

فريدون حسن 
  منهاي فوتبال

دردوچرخهسواريهمدوپينگداريمهمباندبازي
بحث وجود دوپينگ در دوچرخه سواري طي روزها و هفته هاي گذشته بسيار حاشيه ساز شده است؛ 
دوپينگي که طبق گفت وگوهاي رئيس فدراس��يون قرار بود طي يک برنامه ريزي دقيق با آن مبارزه 
شود، اما گويا اين اتفاق رخ نداد و حالا هم با کنار گذاشته شدن مصطفي چايچي، مدير تيم هاي ملي اين 
حاشيه پررنگ تر شده است. چايچي از وجود برخي واقعيت ها در دوچرخه سواري 
ايران مي گويد که بسيار خطرناک است. او که با مهر صحبت کرده است، مي گويد: 
»واقعيت اين اس��ت که دوپينگ و اس��تفاده از مواد نيروزا در دوچرخه سواري 
مرسوم است، ما تلاش کرديم که با اين مس��ئله مقابله کنيم، برنامه هم داريم و 
تست گيري ها هم به طور مداوم انجام شد، اما متأسفانه متوقف شد. همان زمان گفتم 
اين کار درست نيست، ولي کسي گوش نکرد تا اينکه آنچه نبايد اتفاق افتاد و 
دوچرخه سوار ما در قهرماني آسيا دوپينگي و تعليق شد.« وي ادامه داد: 
»اگر مي خواهيم به آن سطح جهاني که مي خواهيم و ادعا داريم،  برسيم 
بايد يکسري کارها را انجام دهيم. از من خواستند که در يکسري کارها 
دخالت نکنم، اما اينها دخالت نيست، يکي از وظايف مدير تيم هاي 
ملي نظارت بر عملکرد ورزشکاران است. من نمي توانم وجدانم را کنار 
بگذارم و حق بقيه را پايمان کنم، يکسري دارو مصرف مي کنند يا 
باندبازي مي کنند، همه اينها به دوچرخه سواري لطمه مي زند و من 

به شخصه نمي توانم با وجود چنين شرايطي کار کنم.«


